

# Styremøte i Forollhogna villreinutvalg

Sted: Teams-møte

Tid: 7.12.2020 kl. 19.00

Innkalte medlemmer: Annar Dragmyrhaug, Kjetil Eggen, Anita Krigsvoll, Jakob Nordstad, Kåre Kristen Totlund, Terje Tovmo

Sekretær: Kristin Lund Austvik

<b>Sak 18/2020</b>	<b>Oppsummering jakt</b>
<b>Sakframlegg:</b>	<p>Jakta 2020 Strukturtelling Bestandsutvikling – status</p> <p>Alle styremedlemmene har fått og lest igjennom oppsyns- og fellingsrapporten for 2020. Etter målene i bestandsplanen ligger vi godt an med tanke på struktur i avskyting og i strukturtelling. Det felles fortsatt noe mer voksensimle til fordel for ungsimle enn man skulle ønsket, men ellers ser man ut for å treffe bra. Ved strukturtellinga var det noe mer simle og tilsvarende mindre ungbukk og bukk 2,5 år enn målsettinga, ellers var alle andre tall innenfor målsettinga i bestandsplanen. Vi ligger etter målet i bestandsplanen når det kommer til antall dyr i bestanden. Dette kommer i all hovedsak av at vi i 2019 fikk nesten 80% felling da vi beregnet 60% grunnet færre overgangsavtaler. I tillegg ble det noe lavere kalvingsprosent i år enn beregnet, noe som var tilfelle for alle områdene i overvåkingsprogrammet til NINA, utenom ett. Bestanden vokser uansett ettersom vi har lav avskyting, men det vil ta lengre tid å nå målsettinga om antall vinterdyr enn beregnet.</p>
<b>Vedtak:</b>	Villreinutvalget tar dette til orientering.
<b>Sak 19/2020</b>	<b>Felles retningslinjer for avliving av fallvilt, Forollhogna</b>
<b>Saksframlegg:</b>	<p>I sist styremøte ble det vedtatt at: «<i>Villreinutvalget legger opp til en slik avtale med alle kommunene i Forollhogna der oppsynene som er innleid av villreinutvalget kan avlive skadd rein i jakta. I tillegg kan ett oppsyn være med i strukturtellinga med våpen med tanke på å avlive eventuell skadd rein. Forslag til instruks sendes ut til utvalgsmedlemmene så snart sekretær og leder har finskrevet de for en gjennomgang før det diskuteres videre med kommunene.</i>»</p> <p>Skrivet er nå ferdig for gjennomgang og sendes ut til medlemmene sammen med saklista.</p>
<b>Vedlegg:</b>	Forslag felles retningslinjer
<b>Diskusjon:</b>	<p>I ettermiddag kom det et innspill fra Fjellopsynet i Holtålen og Midtre Gauldal, på disse retningslinjene. Sekretær, leder og Annar var de eneste i villreinutvalget som fikk dette oversendt av Geir Morten Granmo og de førstnevnte har ikke sett det før i kveld og dermed heller ikke rukket å lese over det. Annar har lest brevet og mener noe av det Granmo skriver nok kan tas med i retningslinjene. Kristin forklarte at forslaget som var utsendt er utarbeidet av Tynset kommune selv og at vi ikke kan regne med å få endre som vi selv ønsker på dette. Det Tynset kommune har skrevet tar for seg hva lover og forskrifter sier og det de mener man må forholde seg til nå det gjelder fallvilt og avliving av skadde dyr. Det viktigste i avtalen er uansett forslaget til periode der oppsynet kan ta slike oppdrag på vegne av kommunen uten å ta kontakt med kommunen for hver enkelt sak. Villreinutvalget diskuterte muligheten for at oppsyn i de enkelte kommunene lager avtaler med sin egen kommune.</p>
<b>Vedtak:</b>	Villreinutvalget tar denne saken opp i et senere møte når alle har fått lest over mailen fra Geir Morten Granmo.

[www.hognareinen.no](http://www.hognareinen.no)

**Leder:**

Jakob Nordstad  
2500 TYNSET  
jn@planrad.no

**Nestleder:**

Terje Tovmo  
7292 BUDALEN  
terjetovmo@hotmail.no

**Sekretariat:**

Kvikne utmarksråd,  
Vollan gård, 2512 Kvikne  
[post@hognareinen.no](mailto:post@hognareinen.no) / 99 27 49 43

**Konto:** 4355 14 04707

**Orgnr.:** 975 552 039

<b>Sak 20/2020</b>	<b>Møteplan framover</b>
<b>Saksframlegg:</b>	Villreinutvalget lager en enkel plan for møter framover. Villreinutvalget måtte nok en gang utsette det ekstraordinære årsmøtet og rettighetshavermøtet på grunn av Covid-19. Møtene bør avholdes rett på nyåret i god tid før det ordinære årsmøtet, etter planen, skal avholdes. Styreleder og sekretær har også snakket med NINA om å få til et møte mellom utvalget og de. Dette er de interesserte i og et slikt møte kan gjennomføres på Teams på nyåret.
<b>Vedtak:</b>	Villreinutvalget forsøker å få til et arbeidsmøte med NINA 12 januar og rettighetshavermøte i løpet av siste uka i januar. I arbeidsmøtet, som også blir et styremøte, legges det fram et foreløpig budsjett for 2021. Sekretær sjekker med NINA om arbeidsmøtedato og andre aktuelle foredragsholdere for rettighetshavermøte.

<b>Sak 21/2020</b>	<b>Søknad om motorferdsel i utmark – status og søknad</b>
<b>Saksframlegg:</b>	Søknad om motorferdsel i forbindelse med minimumstelling er oversendt nasjonalparkforvalter og kommunene og vi har fått positivt svar fra nasjonalparkstyret.
<b>Vedtak:</b>	Villreinutvalget tar dette til orientering.
<b>Sak 22/2020</b>	<b>Økonomi</b>
<b>Saksframlegg:</b>	Leder i utvalget forteller kort om økonomien i villreinutvalget så langt i år.
<b>Diskusjon:</b>	Villreinutvalget er ikke lenger momsregistrert og får derfor ikke kvartalsvise oversikt over økonomien. Man har derfor ikke noen fullstendig oversikt, men alt i alt lover det godt i forhold til budsjettet. Annar foreslår at villreinutvalget foreslår for rettighetshaverne at en ekstra storbukk selges til inntekt for utvalget for kunne bruke mer penger på oppsyn. Kåre Kristen foreslår at man heller diskuterer dette når man skal diskutere budsjett og har klart regnskapet for 2020.
<b>Vedtak:</b>	Villreinutvalget tar dette til orientering.
<b>Sak 23/2020</b>	<b>Minimumstelling</b>
<b>Diskusjon:</b>	Jakob Nordstad har vært i kontakt med Roy Andersen i NINA for å høre om kostnader ved helikopterbruk i forbindelse med telling og fordelene med å bruke helikopter foran fly. Ved å bruke helikopter vil man kunne få bedre bilder som også kan skille på alders- og kjønns kategorier av dyr. Dersom bruk av helikopter gjør så man får bedre og mer detaljerte tellinger ønsker villreinutvalget å forsøke med helikopter. Det er noen forhold som må avklares før man kan ta en avgjørelse på dette og dersom man får med Roy Andersen på arbeidsmøtet kan man drøfte det nærmere da.
<b>Vedtak:</b>	Saken tas opp med NINA i arbeidsmøtet på nyåret.

[www.hognareinen.no](http://www.hognareinen.no)

**Leder:**

Jakob Nordstad  
2500 TYNSET  
jn@planrad.no

**Nestleder:**

Terje Tovmo  
7292 BUDALEN  
terjetovmo@hotmail.no

**Sekretariat:**

Kvikne utmarksråd,  
Vollan gård, 2512 Kvikne  
[post@hognareinen.no](mailto:post@hognareinen.no) / 99 27 49 43

**Konto:** 4355 14 04707

**Orgnr.:** 975 552 039

<b>Sak 24/2020</b>	<b>Oppsynsbistand ved diverse tellinger</b>
<b>Saksframlegg:</b>	Dersom bistand fra oppsyn rundt i bygdene ved minimumstelling, kalvtelling og strukturtelling skal godtgjøres må det gjøres likt og det må inn i budsjettet slik at vi kan sette av ressurser til det. Det må i tilfelle lages en plan for hvem som bidrar ved de ulike tellingene og hvor mange timer som godtgjøres og hvordan det godtgjøres.
<b>Vedtak:</b>	Villreinutvalget er samstemte i at bistand til tellinger i regi av villreinutvalget skal godtgjøres likt som oppsynsarbeid i jakta pluss kjøregodtgjøring for bruk av snøscooter etter statens satser.
<b>Sak 25/2020</b>	<b>Orienteringer/eventuelt</b>
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Tellende areal:</b> Leder og sekretær har hatt dialog med Villreinsenteret v/Ingrid Nerhoel og fått henne til å justere det som var nødvendig å få justert av jaktfeltgrenser. Endringene er også innsendt til villreinnemnda.</li> <li>• <b>Møte med villreinnemnda:</b> Jakob Nordstad var i møte med villreinnemnda nylig hvor han blant annet la fram oppsyns- og fellingsrapporten. Nemnda var alt i alt godt fornøyd med det arbeidet villreinutvalget har lagt ned i år.</li> <li>• <b>Knausvola:</b> Villreinutvalget har levert en høringsuttalelse på utvidelse av Knausvola hyttefelt. Uttalelsen er oversendt medlemmene i villreinutvalget.</li> <li>• <b>Fotråte:</b> Olav Strand og Kristin var ute en runde i seinhøstes og filmet over det man fant av flokker for å forsøke å få en oversikt over andelen halte dyr med antatt fotråte. Strand har ikke rukket å gå gjennom filmene enda, men håper å få tid til det denne uka. Det var først etter jakta at det begynte å dukke opp halte dyr i Forollhogna. Det er mer vanlig at fotråta gjør seg synlig i jakta, og i Knutshø hadde man en del halte dyr med antatt fotråte i jakta. Det ble avlivet en bukk etter jakt med antatt fotråte i Forollhogna og det er funnet noen bukker døde, og et par av disse har også hatt sår som ligner fotråte. Føtter av disse dyrene er sendt inn til Veterinærinstituttet og vil bli analysert der. Veterinærinstituttet har sagt at de vil lage en samlingsrapport på vårparten i 2021 med det de har av fotråtefunn i de ulike villreinområdene i 2020. Olav Strand foreslår for utvalget at man tar en runde eller to lik den vi gjorde i høst nå i vinter for å se om det er mange halte dyr å se da. Villreinutvalget var samstemte i at man tar slike filmrunder også i vinter for å holde oversikten, og kanskje også kunne bidra til å øke kunnskapsnivået om fotråte på rein.</li> <li>• <b>Tamrein:</b> Annar Dragmyrhaug fortalte om utfordringene i høst med tamreinovergang. Det er de samme punktene som tidligere som er utfordringa og der reinen slipper gjennom gjerdet. Både Annar og Kjetil Eggen har hatt en del kontakt med næringa i høst og det har fungert veldig godt. Næringa reagerer raskt når det er føre og forhold til å hente reinen, og ellers har de brukt mye tid på å stå vakt ved utsatte punkter for at reinen ikke skal slippe gjennom.</li> <li>• <b>Møte om sperregjerdet:</b> Jakob Nordstad fortalte om møtet som BaneNor initierte i november. Dette ble gjennomført på Teams og det var deltakere fra både Fylkesmann, direktorat, næringa, Banenor og Holtålen kommune i tillegg til leder og sekretær i villreinutvalget. Det var de samme utfordringene som tidligere som ble drøftet i dette møtet. BaneNor fortalte om noen nye teknologiske muligheter for lyd som kan holde reinen unna ferister og andre utsatte punkter uten at folk vil høre lyden.</li> <li>• <b>Revisjon av kommuneplan for Tynset:</b> Kommuneplanen for Tynset skal revideres og villreinutvalget har fått oversendt dokumentene i denne sammenheng. I denne omgang er det ikke lagt opp til noen endringer som berører villreinområdet. Villreinutvalget ser ingen grunn til å gjennomgå eller komme med innspill på planen så lenge det ikke vil berøre villreinen.</li> <li>• <b>Overgangsavtaler:</b> Utvalget vil oppfordre rettighetshaverne til å opprette en god dialog og at overgangsavtaler skal meldes inn til villreinutvalget innen 1. mars jf. bestandsplanen. Dette er viktig for å kunne beregne uttak før kvota settes.</li> </ul>

[www.hognareinen.no](http://www.hognareinen.no)

**Leder:**

Jakob Nordstad  
2500 TYNSET  
jn@planrad.no

**Nestleder:**

Terje Tovmo  
7292 BUDALEN  
terjetovmo@hotmail.no

**Sekretariat:**

Kvikne utmarksråd,  
Vollan gård, 2512 Kvikne  
[post@hognareinen.no](mailto:post@hognareinen.no)/ 99 27 49 43

**Konto:** 4355 14 04707

**Orgnr.:** 975 552 039

Rett utskrift bekreftes

---

Leder  
**Jakob Nordstad**

---

Styremedlem  
**Anita Krigsvoll**

---

Styremedlem  
**Kåre Kristen Totlund**

---

Styremedlem  
**Kjetil Eggen**

---

Styremedlem  
**Terje Tovmo**

---

Styremedlem  
**Annar Dragmyrhaug**

***www.hognareinen.no***

**Leder:**

Jakob Nordstad  
2500 TYNSET  
jn@planrad.no

**Nestleder:**

Terje Tovmo  
7292 BUDALEN  
terjetovmo@hotmail.no

**Sekretariat:**

Kvikne utmarksråd,  
Vollan gård, 2512 Kvikne  
[post@hognareinen.no](mailto:post@hognareinen.no)/ 99 27 49 43

**Konto:** 4355 14 04707

**Orgnr.:** 975 552 039